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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri 

Den 6. februar 2006

Sagsnr.: 436-78

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 12. januar 2006 (Ad FLF 
alm. del) udbedt sig min besvarelse af følgende spørgsmål 164:  

Spørgsmål 164:
”Er der dyrevelfærdsmæssige problemer ved at bruge chips ved mærkning af farmmink?”

Svar: 
Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, som har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde 
mig:

”Mærkning med transpondere (såkaldt chipmærkning) anvendes til forskellige dyrearter, blandt andet 
anvendes chipmærkning i Danmark - uden at der dog er tale om et lovmæssigt krav - til hunde, katte 
og heste. Mærkningen foregår ved, at en meget lille kapsel ved hjælp af en kanyle injiceres, som regel 
lige under huden. 

Fødevarestyrelsen er ikke bekendt med undersøgelser af eventuelle dyreværnsmæssige aspekter i for-
bindelse med chipmærkning af mink. Styrelsen finder dog ikke umiddelbart grund til at antage, at 
chipmærkning af mink i sig selv skulle give anledning til dyreværnsmæssige problemer.

Fødevarestyrelsen finder dog, at det skal tages i betragtning, at mink ikke er vant til at blive håndteret i 
samme grad som heste, hunde og katte, og at håndtering i forbindelse med mærkningen må antages at 
ville være en stressfaktor for det enkelte dyr. Hvis mærkningen sker i forbindelse med fravænning, 
hvor minkene alligevel skal flyttes til et andet bur, skal de i forvejen håndteres, men hvis minkene ale-
ne skal håndteres på grund af mærkningen, må det anses for en ekstra stressfaktor, som dyret ellers ik-
ke ville være blevet udsat for.”

Lars Barfoed
        /Thomas Elvensø 
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